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OR.BR.0002.24.2021 

 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXIV/21 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 25 lutego 2021 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 14
04 

– 15
34 

 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2020 r., poz. 713 z późn. zm.) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 

roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem               

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1842 z późn. zm.) Przewodniczący p. Sylwester 

Sawicki o godzinie 14
04

 otworzył XXIV sesję Rady Gminy Poraj, która z uwagi na panującą 

sytuację związaną z pandemią ponownie odbyła się z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość. 

Przewodniczący poinformował również, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy 

art. 20 ust. 1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

(Bip) i na stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem 

zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem 

danych osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójt Gminy Poraj. 

Następnie serdecznie powitał wszystkich biorących udział w sesji radnych, jak również    

panią Wójt Katarzynę Kaźmierczak oraz Prezes Towarzystwa Przyjaciół Żarek Letniska 

(TPŻL) Panią Barbarę Woźniak, która zgłosiła chęć udziału w dzisiejszych obradach.  

Przewodniczący zarządził sprawdzenie listy obecności radnych (zał. nr 1). W tym celu 

odczytywał kolejno nazwiska radnych, którzy potwierdzali swoją obecność. Po 

zweryfikowaniu w/w listy Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad (obecność 

potwierdziło 12 radnych). Przewodniczący poinformował, że spóźnienie zgłosili Radna          

p. Dagmara Superson-Kosztyła i Radny p. Bartosz Rajczyk. W sesji nie uczestniczył Radny  

p. Patryk Frendowski. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXIV sesji – zał. nr 2, został przekazany wszystkim radnym, 

jednostkom organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w 

statutowym terminie, tzn. 18 lutego 2021 r.  

Uwagi do porządku zgłosili: 

 Radny p. Krzysztof Klimek złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu dotyczącego wyrażenia zgody przez Radę Gminy Poraj na udzielenie pożyczki 

przez Urząd Gminy Poraj Towarzystwu Przyjaciół Żarek Letniska w kwocie 150 tys. zł na 

realizację zadania pod nazwą budowa amfiteatru w Żarkach Letnisku, poinformował, że 

TPŻL otrzymało dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego w kwocie 150 tys. zł na 

budowę wspomnianego obiektu, jednakże zanim otrzyma refundację musi wyłożyć na ten 

cel własne środki, które właśnie chce pożyczyć od Gminy, a które zostaną zwrócone zaraz 
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po rozliczeniu projektu, wspomniał, że całość inwestycji będzie kosztować 200 tys. zł, 

jednakże 50 tys. zł ma pochodzić od sponsorów, zauważył również, że obiekt ten będzie 

się znajdował na terenie gminnym, w związku z czym po 5 latach stanie się on własnością 

Gminy, poinformował, że znalazł się już wykonawca tej inwestycji, który rozpocznie pracę 

na wiosnę, stwierdził, że nie wykorzystanie tych środków w wyznaczonym terminie jest 

równoznaczne z ich stratą i dodał, że szczegółowych informacji w tym temacie udzieli 

Prezes TPŻL p. Barbara Woźniak; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zapytał, czy można tym tematem zająć się w 

punkcie dot. wolnych wniosków, gdyż na udzielenie zgody na taką pożyczkę potrzebny 

będzie stosowny projekt uchwały, który należy przygotować, w związku z czym nie ma na 

czym opierać przemyśleń i zwrócił się do Pani Wójt z prośbą o odniesienie się do 

przedmiotowej sprawy, z czym zgodził się Radny p. Klimek; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak powitała wszystkich bardzo serdecznie i poinformowała: 

 sytuacja w TPŻL jest dosyć dynamiczna, nastąpiły w nim bardzo dobre zmiany 

kadrowe, o czym świadczy m.in. energia i operatywność, z jaka przystąpili do 

realizacji wspomnianego projektu członkowie zarządu stowarzyszenia oraz nowa pani 

prezes, której pogratulowała wyboru na to stanowisko, 

 dofinansowanie do budowy amfiteatru zostało przyznane już dawno, jednakże na 

drodze jego realizacji stały różnego rodzaju problemy organizacyjne i przede 

wszystkim problem zasadniczy finansowy, czyli wkładu własnego, 

 obecna sytuacja w TPŻL stała się dużo zdrowsza, w związku z czym coraz więcej 

osób chce włączyć się w jego sponsorowanie, 

 zasadnicza kwestia dotyczy wspomnianego wkładu własnego, który TPŻL chce 

pożyczyć, a który z pewnością nie jest tematem, który będzie można załatwić od razu 

na dzisiejszej sesji, gdyż wymaga to przede wszystkim zastanowienia się z jakiego 

obszaru finansów środki te można byłoby przesunąć, dlatego też jej zdaniem nie ma 

potrzeby wprowadzania zmian w porządku dzisiejszych obrad,  

 w każdym momencie można będzie zwołać sesję w trybie nadzwyczajnym w celu 

zatwierdzenia powziętych decyzji w temacie ewentualnej pożyczki, jeżeli tylko radni 

wyrażą taką wolę, 

 zaproponowała natomiast, aby w ramach odstępstwa od porządku wysłuchać 

wyjaśnień w poruszonym temacie pani Prezes TPŻL Barbary Woźniak; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek  zawnioskował w celu sformalizowania obrad o wprowadzenie 

do porządku następującego punktu: „Wystąpienie Prezesa Towarzystwa Przyjaciół Żarek 

Letniska”; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poparł propozycję przedmówcy, uściślił, że temat 

dotyczy punktu 3 porządku obrad i zarządził głosowanie nad postawionym wnioskiem, 

który został przyjęty 10 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” (wynik 

głosowania imiennego stanowi zał. nr 3 do protokołu), poinformował również, że 

porządek po zmianach nie podlega głosowaniu. 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Wystąpienie Prezesa Towarzystwa Przyjaciół Żarek Letniska 

4. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXIII/20 z dnia 22 grudnia 2020 r. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020 rok. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za 2020 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i 

inwestycji za 2020 rok. 
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8. Sprawozdanie z działalności Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych 

za 2020 rok. 

9. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z zakresu świadczenia pomocy 

mieszkańcom w okresie zimowym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi w sprawie indywidualnej z zakresu 

administracji publicznej zgodnie z właściwością. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi w sprawie indywidualnej z zakresu 

administracji publicznej zgodnie z właściwością. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Poraj. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału w nieruchomości 

położonej w miejscowości Częstochowa stanowiącej własność Gminy Poraj. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

3. Wystąpienie Prezesa Towarzystwa Przyjaciół Żarek Letniska. 
 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poprosił o zabranie głosu Panią Prezes TPŻL 

Barbarę Woźniak, która niestety z powodu problemów technicznych nie mogła nawiązać 

połączenia. W związku z tym głos zabrała Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak, która 

powiedziała: 

 Urząd Gminy przez cały czas bezpośrednio uczestniczył w przygotowywaniu 

wniosku do projektu, później w jego aplikowaniu, jak również w rozmowach             

z Prezesem Partnerstwa Północnej Jury (PPJ), który jest bezpośrednim grantodawcą, 

 realizacja tej inwestycji jest dość pilna, gdyż projekt powinien zostać rozliczony 

bodajże do października bieżącego roku, 

 dzięki zaangażowaniu p. Wożniak oraz p. Nowak, po uzgodnieniach z Urzędem 

Marszałkowskim jest szansa na tańszą realizację inwestycji dzięki zastosowaniu 

innych, mniej kosztownych materiałów; 

Do posiedzenia dołączyli Radni: p. Dagmara Superson-Kosztyła i p. Bartosz Rajczyk. 

 W związku z tym, że p. Woźniak w dalszym ciągu miała problemy z łączem 

Przewodniczący zaproponował przejście do kolejnych punktów porządku obrad i ewentualny 

powrót do obecnego punktu w momencie, kiedy będzie to możliwe. Radni nie zgłosili 

sprzeciwu. 

 

4. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXIII/20 z dnia 22 grudnia 2020 r. 
  Przewodniczący przypomniał, że projekt protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Poraj 

radni otrzymali drogą elektroniczną w dniu 7 stycznia 2021 r. Do chwili obecnej nikt nie 

zgłosił poprawek do tego dokumentu. W związku z tym zarządził głosowanie, w wyniku 

którego w/w dokument został przyjęty „jednogłośnie” – 14 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 4. 

 

 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020 rok. 
 Sprawozdanie pisemne z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020 r. stanowi zał. nr 5 

do protokołu. Radni nie wnieśli uwag.  
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6. Sprawozdanie z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za 2020 rok. 
 Do materiału pisemnego stanowiącego zał. nr 6 do protokołu radni nie mieli żadnych 

zastrzeżeń. 

 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej   

i inwestycji za 2020 rok. 
 Zał. nr 7 do protokołu to pisemne sprawozdanie z w/w komisji. Zostało przyjęte bez 

uwag. 

 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych za 2020 rok. 
 Dokument ten został oznaczony jako zał. nr 8 do protokołu. Radni nie zgłosili do 

niego uwag. 

 

9. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z zakresu świadczenia 

pomocy mieszkańcom w okresie zimowym. 
 Do zał. nr 9 nie wniesiono uwag. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi w sprawie indywidualnej       

z zakresu administracji publicznej zgodnie z właściwością – projekt uchwały to zał. 

nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował, że wszystkie materiały związane z tą      

i następną skargą radni otrzymali drogą elektroniczną, projekty zostały również pozytywnie 

zaopiniowane zarówno przez komisję ds. budżetu jak również komisję ds. oświaty. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 190(XXIV)21 w sprawie przekazania skargi w sprawie indywidualnej             

z zakresu administracji publicznej zgodnie z właściwością (zał. nr 11) została przyjęta 

jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi w sprawie indywidualnej        

z zakresu administracji publicznej zgodnie z właściwością - projekt uchwały to zał. 

nr 13 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag do w/w dokumentu. 

 

Uchwała NR 191(XXIV)21 w sprawie przekazania skargi w sprawie indywidualnej z 

zakresu administracji publicznej zgodnie z właściwością (zał. nr 14)  została przyjęta – 12 

głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się’.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Poraj - projekt uchwały to zał. nr 16 do protokołu. 

Do powyższego dokumentu nie zgłoszono uwag. 

 

Uchwała NR 192(XXIV)21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Poraj (zał. nr 17) została zatwierdzona „jednogłośnie” – 13 

głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 18 do protokołu. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału                       

w nieruchomości położonej w miejscowości Częstochowa stanowiącej własność 

Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 19 do protokołu. 
Uwag nie zgłoszono. 

 

Uchwała NR 193(XXIV)21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału                         

w nieruchomości położonej w miejscowości Częstochowa stanowiącej własność Gminy Poraj 

(zał. nr 20) została zatwierdzona jednogłośnie – 12 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – 
projekty uchwał to zał. nr 22 i 23 do protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że poprzedniego dnia radni otrzymali 

zmieniony załącznik nr 1 do tego projektu, co było spowodowane uzupełnieniem pozycji 

„Wykonanie 2020”; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił p. Skarbnik o krótkie wyjaśnienie zmian w WPF jak 

również w budżecie; 

 p. Anna Kukla poinformowała, że są to przede wszystkim zwiększenia dochodów,  

w związku z wpływem 50 tys. zł z Poractiv, wpływem pieniążków na spis powszechny, 

zwiększenie o 2.840 tys. zł subwencji oświatowej, zwiększenie dochodów z tytułu 

zasiłków o 2 tys. zł i o 10 tys. zł i zmiany w dochodach spowodowane podpisaniem aneksu 

do umowy na wzrost odnawialnych źródeł energii, czyli tzw. solary, dodała, że oczywiście 

ma to swoje odbicie w zmianach wydatków; 

 

Uchwała NR 194(XXIV)21  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. nr 

24) została zatwierdzona  – 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok – 
projekt uchwały to zał. nr 26 do protokołu. 

Pytania do dokumentu mieli: 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał o dział 600, z którego to remontowane są drogi                 

i chodniki i gdzie nastąpiło zmniejszenie w wydatkach majątkowych o 18o tys. zł, był 

zdziwiony takim posunięciem w sytuacji, gdy stan dróg gminnych wygląda, jak wygląda, 

przy okazji zapytał o plany związane z ulicą Mickiewicza i Kopalnianą w Jastrzębiu, gdyż 

obecna ich nawierzchnia praktycznie przestaje istnieć, chciał również wiedzieć, czy 

planowane jest wprowadzenie na tym terenie ograniczenia tonażu do 3,5 tony do czasu 

remontu tych ulic; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak skierowała prośbę do wszystkich radnych, aby osobiście 

wybrali się na wskazany teren w Jastrzębiu i porównali skalę problemu, zapewniła, że 

Gmina pracuje bardzo intensywnie zarówno w temacie bieżącej naprawy jak                        

i konieczności przebudowy ul. Mickiewicza w Jastrzębiu, która tak naprawdę  nigdy nie 

była dobrze zrobiona, a dodatkowo w tym roku zima spowodowała, że droga ta jest 

praktycznie w stanie agonalnym, dlatego też szykowany jest projekt przebudowy tej drogi        

i będą starania o dofinansowanie z funduszu dróg samorządowych; 

 Radny p. Waldemar Sitek ponownie zapytał o znak ograniczający wjazd na przedmiotową 

ulicę, gdyż  jego zdaniem w obecnej sytuacji firmy transportowe, które znajdują się w 

pobliżu, na potęgę rozjeżdżają to, co jest zasypywane a przez to tworzą się ogromne buły; 
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 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapewniła, że zlecono już projektantowi wykonanie 

oznakowania zmiany warunków ruchu; 

 Radny p. Waldemar Sitek spytał także o dział 900, gdzie nastąpiło zwiększenie o 397,5 tys. 

zł przy zakupie usług pozostałych; 

 p. Anna Kukla poinformowała, że zwiększony plan obejmuje wszystkie pieniądze na 

odśnieżanie, dodała, że za sam styczeń wpłynęły już faktury na kwotę 400 tys. zł, 

natomiast w planie przeznaczono na ten cel tylko 350 tys. zł; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapewnił, że gdyby przesunięcie dotyczyło środków bieżących, 

to wówczas on nie miałby żadnych pretensji, natomiast zdjęcie dotyczy środków 

inwestycyjnych; 

 p. Anna Kukla zauważyła, że w tej chwili nie ma możliwości zabrania jakichkolwiek 

pieniędzy z gminnej nadwyżki, którą możemy podzielić dopiero w kwietniu, więc, żeby 

uzupełnić plan w przedmiotowym obszarze zaproponowano zdjęcie 180 tys. zł z dróg, 

natomiast jak tylko pojawi się nadwyżka to wówczas środki zostaną zwrócone;  

 Radny p. Waldemar Sitek był zdziwiony, że w takim trudnym momencie rozmawia się       

o pożyczaniu pieniędzy komukolwiek jeszcze w kwocie 150 tys. zł; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała o środki, które jej zdaniem powinny być zaoszczędzone 

na akcji zima w zeszłorocznym budżecie, jej zdaniem te pieniądze powinny posłużyć na 

zapłacenie obecnych faktur, pochwaliła tegoroczny proces odśnieżania w Żarkach Letnisku 

(ŻL) jednakże stwierdziła, że po zimie drogi okazały się w tak fatalnym stanie, że 

mieszkańcy praktycznie zostali uwięzieni we własnych domach, ponieważ jedynie wyższe 

samochody są w stanie po nich przejechać, niskim pojazdom natomiast grożą z pewnością 

różnego rodzaju awarie; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zapytał, czy tą kwestię można omówić w punkcie 

Sprawy różne, a w tym momencie zakończyć procedowanie projektu uchwały dotyczącej 

zmian w budżecie, na co zgodziła się przedmówczyni; 

 Radny p. Waldemar Sitek chcąc doprecyzować jedną kwestię zapytał, czy w dziale  600 są 

również zawarte wydatki związane z funduszami sołeckimi, a dokładnie czy budowa 

chodnika w Jastrzębiu mieści się w tym zakresie, co potwierdziła p. Skarbnik, w  związku 

z tym radny zastanawiał się nad wielkością środków, jakie zostaną na remonty i budowę 

dróg skoro w tym dziale mieszczą się również fundusze sołeckie. 

 

Uchwała NR 195(XXIV)21 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok (zał. 

nr 27) została zatwierdzona  – 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 28 do protokołu. 

 

16. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radny p. Marcin Makuch zwrócił się do Radnego p. Sitka w temacie ewentualnej pożyczki 

dla TPŻL mówiąc, że dla stowarzyszenia kwota ta jest swego rodzaju zabezpieczeniem, 

być może nie wykorzystają jej w całości, dodał, że środki te wrócą do Gminy zaraz po  

rozliczeniu dofinansowania, zapytał również, czy już został ogłoszony przetarg na 

wyrównywanie dróg a jeżeli tak, to kiedy zostanie rozstrzygnięty i w związku z tym,  

kiedy jest planowane rozpoczęcie prac; 

 Radny p. Krzysztof Klimek podzielił się informacją, że w związku z występującymi 

problemami dotyczącymi wybudowanego przejścia podziemnego pod torami w Żarkach 

Letnisku podjął działania w celu wyjaśnienia nieprawidłowości polegających na tym, że w 

projekcie nie ujęto zadaszenia nad wejściem schodowym i podjazdem dla osób 

niepełnosprawnych i wózków inwalidzkich i w wyniku tej interwencji otrzymał pisemną 

informację, w której wyjaśniono, iż przedmiotowa inwestycja faktycznie nie odpowiada 
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obowiązującym wymogom, konstrukcja przejścia powinna odznaczać się trwałością, 

spełniać warunki określone w odrębnych przepisach, w myśl których wejścia do przejść 

powinny być zabezpieczone przed przedostawaniem się opadów atmosferycznych,             

w związku z powyższym zwrócono się do centrum realizacji inwestycji regionu śląskiego 

oraz do wykonawcy robót o usunięcie stwierdzonych usterek celem zapewnienia zgodności 

konstrukcji przejścia podziemnego na przystanku osobowym Żarki Letnisko                        

z obowiązującymi przepisami prawa, dalej poinformował, że obecnie przejście podziemne 

nie jest jeszcze oddane do użytkowania oraz podziękował Pani Wójt za osobiste 

zaangażowanie się w rozwiązanie przedmiotowego problemu; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk zapytał, kiedy będą równane ulice boczne, które w okresie 

wiosenno-zimowym są najczęściej zalewane i wyglądają jak małe  kąpieliska, podzielił się 

również ciekawą informacją o tym, że w Olsztynie zainstalowano słupki antysmogowe, 

które kolorem światła powiadamiają o jakości powietrza, do których nie potrzeba 

instalować żadnych aplikacji i zastanawiał się, czy w Gminie Poraj jest szansa na realizację 

podobnego projektu; 

 Radny p. Waldemar Sitek odnosząc się do zmian budżetu zwrócił się do radnych mówiąc, 

jak trudny jest już tegoroczny budżet i jak trudne są do przeprowadzenia jakiekolwiek 

zmiany, starał się znaleźć zrozumienie dla tych radnych, którzy przed chwilą zmniejszyli 

wydatki inwestycyjne na remonty dróg o 180 tys. zł, a jednocześnie pytają o terminy 

remontowania dróg, poprosił o rozsądne i przemyślane wypowiedzi i głosowanie, bo albo 

Rada Gminy znajduje na takie inwestycje środki, albo je zdejmuje i godzi się z tym, że nie 

będą wykonane, odnośnie wypowiedzi Radnego p. Makucha stwierdził, że doskonale 

rozumie sytuację, jednakże nie widzi sposobu pogodzenia konieczności  remontów dróg ze 

wspomnianą pożyczką, skoro są potężne kłopoty ze znalezieniem na to środków; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk zauważył, że to nie jest jego wina, że zdejmowane są środki, 

jednakże według niego należy pytać np. o równanie dróg i znaleźć w tej sytuacji takie 

rozwiązanie, żeby jednak pewne rzeczy były realizowane, przypomniał, że z funduszu 

sołeckiego w Choroniu ma zapewnione 12 tys. zł na projekt odwodnienia, który jego 

zdaniem zostanie wykonany, wyraził nadzieję, że reszta również zostanie zrealizowana,      

a jeśli nie będzie środków w budżecie, to trzeba będzie je poszukać być może z jakiś 

dofinansowań, stwierdził, że wypowiedź przedmówcy jest nietrafiona, przypomniał, że, 

skoro na ulicy Browarnej w Choroniu Radna p. Masłoń zakupiła dość dużo materiału, to ze 

strony Gminy potrzebne jest tylko jego rozparcelowanie, a jeśli zabraknie tworzywa, to      

z pewnością znajdą odpowiednie finansowanie i dadzą sobie radę, dodał, że podejście 

Radnego p. Sitka można nazwać obrażaniem się na budżet; 

 Radny p. Waldemar Sitek zaprzeczył, jakoby był obrażony na budżet i zauważył, że to nie 

radni będą musieli znaleźć potrzebne środki, tylko odpowiedzialność za pozyskanie tych 

pieniędzy będzie spoczywała na Pani Wójt oraz Pani skarbnik, natomiast radni w 

momencie braku realizacji czegokolwiek będą komentować z boku i kręcić niezadowoleni 

nosami, dlatego też jeszcze raz poprosił radnych o rozsądek i przemyślane zabieranie 

głosu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że 4 marca bieżącego roku nastąpi 

rozstrzygnięcie przetargu dotyczącego remontu dróg, podziękowała Radnemu p. Klimkowi 

za obywatelską interwencję w związku z budowanym przejściem w ŻL, dodała, że 

spotkanie w PLK było bardzo owocne i kilka różnych, ważnych punktów udało się 

omówić, wyjaśniła również, że zadaszenie przejścia podziemnego dotyczy również Poraja,  

w temacie wspomnianych słupków antysmogowych powiedziała, że z inicjatywy jednego 

z lokalnych przedsiębiorców, będą zainstalowane w trzech miejscach właśnie takie 

sygnalizatory i w momencie, gdy się to sprawdzi będzie można pomyśleć nad 

rozszerzeniem tego monitoringu antysmogowego, jeśli chodzi o sprawy finansowe 
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podziękowała radnym za wypowiedzi, które jej zdaniem świadczą o dużej trosce w tym 

temacie, podkreśliła, że pomimo zmniejszenia wydatków inwestycyjnych naprawy dróg 

będą realizowane z wydatków bieżących i poprosiła, aby na ten moment nie łączyć ze sobą 

tych rzeczy, podkreśliła, że niezwykle istotne jest przeprowadzenie wspólnej komisji 

dotyczącej restrukturyzacji finansów Gminy przy pomocy wyspecjalizowanej firmy, dzięki 

czemu będzie można pozyskać chociażby środki potrzebne na wkład własny do kolejnych 

projektów; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki próbował ponownie oddać głos p. Woźniak, która 

niestety w dalszym ciągu miała problemy techniczne z łączem; 

 Radny p. Waldemar Sitek w związku z planowaną restrukturyzacją finansów i materiałami, 

jakie przy tej okazji radni otrzymali od firmy AESCO, poprosił o przygotowanie symulacji 

WPF do tych materiałów, co pozwoli na analizę w perspektywie długofalowej; 

 p. Anna Kukla odpowiedziała, że jeżeli w ogóle dojdzie do takich posunięć i do zmiany 

zadłużenia, to wówczas jest zapewnienie ze strony tej firmy, że opracują całkiem nowy 

WPF; 

 Radny p. Marcin Makuch zauważył, że decyzje radnych wynikają z tego, że na Komisji ds. 

budżetu p. Skarbnik zapewniała, że przesunięte środki wrócą w kwietniu na swoje miejsce; 

 Radny p. Krzysztof Klimek odnośnie tematu pożyczki dla TPŻL zauważył, że jest to tylko 

chwilowa pożyczka, która po wykonaniu amfiteatru wróci do Gminy, podkreślił, że przez 

to nie zostanie zniszczone to, co zostało zrobione do tej pory, czyli zostały wydane środki  

na projekt, został pochłonięty czas pracowników TPŻL i Urzędu Gminy jak również Pani 

Wójt, dlatego też jego zdaniem nic się nie stanie jak zostanie przesunięta w czasie jakaś 

inna inwestycja, a będzie wykonane coś już zaczęte i postawił wniosek, aby przygotować 

uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody przez Radę Gminy Poraj na udzielenie pożyczki przez 

Urząd Gminy Poraj TPŻL w kwocie 150 tys. zł na realizację zadania pod nazwą "Dla 

amfiteatru w Żarkach Letnisku”; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek podzielił się odpowiedzią na jego zapytanie dotyczące 

odpadów bio, których ilość w miesiącu styczniu bieżącego roku znacząco spadła, a co za 

tym idzie spadły również koszty z tym związane, co jego zdaniem oznacza, że prowadzone 

działania zaczynają przynosić pozytywny skutek; 

 Radna p. Jolanta Chmura poinformowała, że w 100% zgadza się za tym, co powiedział 

wcześniej Radny p. Sitek, powiedziała, że radni głosują nieodpowiedzialnie, w tym 

również ona, do czego się przyznaje, jednakże jej zdaniem skoro mleko się już rozlało, to     

i tak więcej nie można nic zrobić, w temacie przejścia podziemnego w ŻL podziękowała 

za zaangażowanie Radnemu p. Klimkowi, jak również mieszkańcom ŻL, gdyż jej zdaniem 

to dzięki ich inicjatywie, która rozpoczęła się dużo wcześniej i dotyczyła zlikwidowanego 

przejścia z ulicy Wiejskiej z jednej strony na drugą odniosło to zamierzony skutek, 

podkreśliła, że to dzięki mieszkańcom zrozumiano, że projekt przejścia podziemnego, 

które wydawało się zakończone i nic nie świadczyło o tym, że będzie wykonane jakieś 

dodatkowe zadaszenie, jest źle zrobiony, odnośnie pożyczki dla TPŻL poinformowała, że 

środki te będzie trzeba wykorzystać do końca września, jest potencjalny wykonawca, który 

podjął się wykonać pierwszy etap tej budowy polegający na pracach betonowych w ciągu 

2 miesięcy, po wykonaniu których TPŻL będzie mogło ubiegać się o środki na kolejny 

etap, dodała, że refundacja tego projektu polega na tym, że TPŻL musi najpierw 

sfinansować go z własnych środków, natomiast w bardzo szybkim czasie po rozliczeniu 

zostaną zwrócone; 

 p. Barbara Woźniak przeprosiła za problemy z połączeniem internetowym,  podkreśliła, że 

budowa amfiteatru jest inwestycją gminną, gdyż jest realizowana na działce gminnej          

i będzie służyła mieszkańcom Gminy, zwróciła się z prośbą o przychylenie się do  wniosku 

pana Klimka o przyznanie pożyczki TPŻL, która jej zdaniem nie będzie trwała długo, 
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ponieważ amfiteatr zostanie wybudowany w ciągu 2 miesięcy, środki jakie potem zostaną 

uzyskane z Urzędu Marszałkowskiego będą refundacją poniesionych kosztów, które 

następnie będą zwrócone do Gminy, podkreśliła, że TPŻL równocześnie stara się                

o pozyskanie pieniędzy od prywatnych sponsorów, w tej chwili trwają rozmowy, które 

mogą wpłynąć na to, ile faktycznie będzie trzeba pożyczyć od Gminy; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy TPŻL, które ma tożsamość prawną nie starało się     

o pożyczkę w banku za poręczeniem Gminy; 

 p. Barbara Woźniak odpowiedziała, że były poczynione takie kroki z trzema bankami, nie 

mniej jednak banki nie udzielają pożyczki na inwestycję, która nie będzie należała do 

stowarzyszenia, ponieważ powstaje na terenie działki gminnej i po zakończeniu dzierżawy 

tego terenu amfiteatr w całości przejdzie pod władanie Gminy, dodała, że jest w trakcie 

negocjacji z bankiem, który polecił Urząd Marszałkowski w Katowicach, natomiast 

kwestii poręczenia gminnego nie proponowali; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy gminny regulamin współpracy z organizacjami 

pozarządowymi zezwala na tego typu udzielenie pożyczki oraz czy wiadomo z jakiego 

obszaru budżetu można byłoby te środki przesunąć do czasu, gdy zostaną zwrócone, co 

może potrwać aż do października; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że w ciągu ostatnich lat nie było to 

możliwe ze względu na obowiązywanie Programu postępowania naprawczego, natomiast 

w chwili obecnej jest taka szansa; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że sprawa zostanie z pewnością szybciej załatwiona, 

w co wątpił Radny p. Sitek mówiąc, że Urząd Marszałkowski raczej tak szybko nie 

wypłaca środków, dalej zauważyła, że w pozyskaniu większej kwoty od sponsorów 

przeszkodziła pandemia, to znaczy nie mieli możliwości bezpośredniego z nimi kontaktu, 

podkreśliła, że od lat mają stałych sponsorów, którzy ich wspomagają; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, jaka kwotę przewiduje TPŻL pozyskać od sponsorów w 

ramach wkładu własnego; 

 Radna p. Jolanta Chmura poinformowała, że strategiczny sponsor, który jest mieszkańcem 

ŻL obiecał przekazać kwotę 50 tys. zł i zauważyła, że tak naprawdę teraz wszystko jest      

w rękach Pani wójt i radnych, jeszcze raz przypomniała, że inwestycja realizowana na 

gminnej działce, będzie jej wizytówką i będzie służyła całemu społeczeństwu Gminy i nie 

tylko; 

 Radny p. Marcin Makuch przypomniał o konieczności przegłosowania wniosku Radnego 

p. Klimka; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki potwierdził i poinformował, że dla formalności 

najpierw należy podjąć uchwałę o udzieleniu upoważnienia dla wójta na podpisanie 

umowy pożyczki i zasugerował, żeby przegłosować wniosek o rozpoczęcie procedury w 

temacie pożyczki; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak potwierdziła, że wszelkie obowiązujące procedury muszą 

zostać zachowane, powiedziała także, że wraz  z wyborem nowego zarządu TPŻL 

nastąpiło długo oczekiwane ocieplenie wzajemnych relacji, co jej zdaniem przekłada się 

także na odbiór TPŻL przez sponsorów, dodała, że według niej stowarzyszenie 

zasługiwało już od dawna na taki zarząd i ta energia i pozytywny przekaz, który płynie,  

daje szansę, że wszystko będzie wyglądało tak jak już od dawna powinno wyglądać; 

 Radna p. Jolanta Chmura potwierdziła słowa przedmówczyni i dodała, że ze swojej strony 

będzie sie starała współpracować tak jak jej sumienie nakazuje najlepiej, niemniej jednak 

są pewne sprawy, z którymi się nie zgadza i będzie się im sprzeciwiała, ale nie ze swej złej 

woli; 

 Radny p. Krzysztof Klimek zwrócił się do Radnej p. Chmury z prośbą, aby nie opowiadała 

bzdur na temat budowy przejścia podziemnego w ŻL, gdyż swoimi słowami krzywdzi 



10 

 

wielu ludzi, którzy są za to odpowiedzialni i doskonale orientują się w sytuacji budowy, 

dodał również, że skoro organizują spotkanie grupowe, to powinni kończyć je bardziej 

owocnie, tak jak w jego przypadku; 

 Radna p. Jolanta Chmura przeprosiła i dodała, że nie miała zamiaru nikogo obrazić, 

jednakże faktem jest, że wspomniane przejście nie nadawało się do użycia, gdyż zostało 

źle zaprojektowane a szukanie odpowiedzialnych za to nie należy do jej kompetencji; 

 Radny p. Waldemar Sitek ponownie zapytał, czy już wiadomo, skąd ewentualnie środki w 

wysokości 150 tys. zł zostaną przesunięte w budżecie, gdyż od tego uzależnia swoje 

głosowanie nad wnioskiem, podkreślił, że absolutnie nie jest przeciwny amfiteatrowi, 

natomiast wszyscy jego zdaniem w miarę jasno powinni wiedzieć, jak to zostanie 

sfinansowane ze strony Gminy; 

 p. Anna Kukla poinformowała, że o sprawie dowiedziała się dopiero na sesji, w związku z 

tym nie potrafi wskazać konkretnych informacji; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zaproponował treść wniosku, z którym zgodził się 

Radny p. Klimek:  

Wniosek do Wójta Gminy Poraj w sprawie rozpoczęcia procedury związanej               

z udzieleniem pożyczki Towarzystwu Przyjaciół Żarek Letniska został przyjęty 8 

głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” – wynik głosowania imiennego 

stanowi zał. nr 29 do protokołu; 

 Radna p. Ewa Masłoń powiedziała, że wszelkie swoje uwagi i wnioski zgłaszała na 

komisjach, jednakże chciałaby wrócić do kwestii, którą omawiali z Panem Starostą 

Piotrem Kołodziejczykiem, który był gościem ostatniej Komisji ds. budżetu                         

i poinformował wówczas o szeregu inwestycjach, jakie mają być wykonywane                   

w powiecie, w tym również o wykonaniu remontu drogi powiatowej, która łączy Choroń        

z Porajem, przypomniała, że informowała wówczas starostę o konieczności wzięcia pod 

uwagę kwestii słupów energetycznych, które w tym momencie stoją na bardzo 

wąskich chodnikach w najniebezpieczniejszym miejscu Choronia, tzn. ostatnim, stromym 

zakręcie i poprosiła, aby Urząd Gminy oficjalnie wystosował do Starostwa pismo w tej 

sprawie, aby jak najszybciej przystąpili do procedowania przebudowy tej linii 

elektroenergetycznej ponieważ z doświadczenia wie, że takie projekty są bardzo 

czasochłonne; 

 p. Adam Zaczkowski (Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania 

Środków GK) odpowiedział, że Gmina jak najbardziej będzie przy inwestycji budowy tej 

drogi współuczestniczyć, bo co prawda nie jest to gminna inwestycja, ale na terenie 

Gminy, w związku z czym jak już taki sygnał padł,  to na pewno powiat weźmie to pod 

uwagę, dodał, że z Tauronem trwa intensywnie współpraca w kwestii wymiany 

oświetlenia, tzn. dalszego etapu wymiany oświetlenia na ledowe, zapewnił, że będą dążyć 

do tego, żeby tak ważne inwestycje, przy okazji modernizacji drogi były realizowane; 

 Radna p. Ewa Masłoń przy okazji niedawnego wydania książki „Historie Gminy Poraj” 

bardzo serdecznie podziękować wszystkim autorom, a także radnym, którzy zaangażowali 

się w stworzenie tej książki, podziękowała również Pani Wójt za patronowanie tej 

inicjatywie, poinformowała, że cieszy się ogromnym zainteresowaniem i trwają prace nad 

jej dodrukiem, zachęciła także radnych do poszukania w swoich miejscowościach osób, 

które mogłyby się podzielić w przyszłych wydaniach różnymi ciekawymi historiami; 

 Radny p. Krzysztof Klimek podziękował radnym za przychylenie się do jego wniosku; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podziękowała radnej p. Masłoń za osobiste 

zaangażowanie w stworzenie tego wydawnictwa, potwierdziła, że książka cieszy się 

szalonym powodzeniem, mocno zachęcała radnych, szczególnie z ŻL, którzy mają z 

pewnością dużo ciekawych historii, które co prawda były  publikowane na łamach 

Letniskowca, ale można je wykorzystać przy kolejnej książce, podziękowała również w 
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imieniu prezes Anny Podsiadlik wszystkim, którzy zaangażowali się w 29 finał Wielkiej  

Orkiestry Świątecznej Pomocy (WOŚP), który co prawda był zupełnie inny niż 

poprzednie, jednak zakończył się kolejnym rekordem; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk stwierdził, że będzie jeszcze lepiej, gdy w WOŚP będzie 

angażować się coraz więcej osób; 

 Radna p. Jolanta Chmura obiecała udostępnić dotychczasowe pierwsze wydanie książki     

o ŻL, którą opracowała Pani Basia Trząskowska, dodała, że nad następnym pracuje 

historyk pani dr Pawelec, co ucieszyło Radną p. Masłoń. 

 

17.  Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 15
34

 zamknął XXIV sesję Rady 

Gminy Poraj. 
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